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După vreo 70 de ani, o să avem
și noi BAUSPAR!

Legea privind sistemul de economisire -
creditare (BAUSPAR) a fost aprobată de
Parlament la 13 iunie, iar băncile aşteaptă ca,
după promulgarea ei şi publicarea în
Monitorul Oficial, Ministerele Finanţelor
Publice (MFP) şi Dezvoltării Regionale
(MDRAP) să modifice în mod corespunzător
normele metodologice de aplicare, au
declarat, joi, reprezentanţii Asociaţiei Băncilor
pentru Domeniul Locativ din România
(ABDLR), citați de agerpres.ro. Conform
Eurostat, România are cel mai vechi fond
locativ din Europa. Totodată, un sondaj
IRSOP arată că peste 84% dintre români au
cel puţin o problemă cu locuinţa iar peste 75%
menţionează ca principală cauză vechimea
locuinţei şi nevoia acută de reabilitare,
renovare şi modernizare. Principiile
fundamentale ale sistemului BAUSPAR sunt
simple. Mai întâi, clientul economiseşte, statul
susţinând prin intermediul unei prime de stat
acest comportament, apoi banca acordă
credite pentru domeniul locativ din fondul
economisit.

Insolvențe pe bandă rulantă

Numărul societăţilor comerciale şi
persoanelor fizice autorizate intrate în
insolvenţă a crescut cu 11,97%, în primele
cinci luni din acest an, comparativ cu perioada
similară din 2017, la 3.686, reiese din datele
Oficiului Naţional al Registrului Comerţului
(ONRC). Cele mai multe firme şi PFA-uri
intrate în insolvenţă sunt în Bucureşti,
respectiv 737 (plus 2,50% faţă aceeaşi
perioadă din 2017) şi în judeţele Bihor - 237
(plus
22,16%),
Iaşi - 213
(plus
4,41%) şi
Timiş - 181
(plus
27,46%).
Numai în
mai au
intrat în insolvenţă 721 de firme şi PFA-uri. Pe
domenii de activitate, cel mai mare număr de
insolvenţe s-a înregistrat în comerţul cu
ridicata şi cu amănuntul, repararea
autovehiculelor şi motocicletelor - 1.130 (plus
13,68%). De asemenea, în perioada ianuarie -
mai 2018, 8.364 de firme şi-au suspendat
activitatea (plus 30,81%), 1.406 numai în mai,
iar 15.751 au fost dizolvate, cu 59,49% mai
multe. Reamintim că, în februarie, analiștii
Coface semnalau că insolvenţele din
România rămân la un nivel de două ori mai
mare faţă de media din Europa Centrală şi de
Est (ECE).

Pe scurt.Fonduri europene

VEŞTI EXTRAORDINARE 
pentru medicina constănţeană!

Ce se întâmplă?
Medicina din Constanţa este

într-o continuă dezvoltare,
cea mare mare unitate

sanitară din judeţ - Spitalul Clinic
Judeţean de Urgenţă „Sf. Apostol
Andrei” - fiind un pion principal. Aici
ajung cele mai grave cazuri, aici se fac
eforturi mari pentru salvarea vieţilor
omeneşti, multe dintre ele, din păcate,
atârnând de un fir de aţă. Medicii şi
asistenţii medicali fac eforturi mari şi
merg permanent la specializări, însă fără
aparatura necesară, fără materiale
sanitare, nu pot face minuni; toate
acestea sunt strâns legate, şi toate
pentru salvarea de vieţi omeneşti.
Pentru acest lucru este implementat, şi
la Constanţa, la SCJU (în total 17 centre
în ţară, investiţia fiind de 25 de milioane
de euro), unul dintre cele mai importante
proiecte cofinanţate prin Fondul
European de Dezvoltare Regională -
Programul Operaţional Sectorial
„Creşterea Competitivităţii Economice” -
„Dezvoltarea infrastructurii publice de
cercetare-dezvoltare şi crearea de noi
infrastructuri” - Academia de Ştiinţe
Medicale, prin dotarea cu aparate de
angiografie de ultimă generaţie. Despre
ce este vorba, concret? Directorul de
program, prof. univ. dr. Radu Deac,
vicepreşedinte al Acamediei de Ştiinţe
Medicale, cel mai important chirurg
cardiac al ultimelor două decenii din
România, prezent la SCJU Constanţa, a
anunţat că, în urmă cu 3 ani, în cadrul
Academiei a demarat acest proiect
european, prin care 17 centre, printre
care şi Constanţa, au primit un
echipament de angiografie
ultraperformant; s-au dezvoltat o serie
de 9 teme centrate pe două domenii:
oncologie şi cardiologie vasculară.
Evident, acestea au fost alese ţinându-
se cont de incidenţa bolilor
cardiovasculare dar şi a celor oncologie
în ţara noastră. „S-a ţinut cont de faptul
că la Constanţa există o şcoală de
medicină bine cotată, este un centru
foarte puternic, cu un spital mare, cu
potenţial. Deci se poate face
performanţă”, a declarat prof. univ. dr.
Deac.

n PRIMA INTERVENŢIE! n
Deocamdată, la nivelul SCJU, medici
specialişti din Bucureşti, de la Institutul
Fundeni, specializează medici din SCJU,
astfel încât activitatea medicală de acest
fel să devină rutină şi la Constanţa;
precizăm că activitatea de acum este
pentru cercetare, potrivit proiectului. Nu

este deloc uşor, dar echipa este
optimistă şi crede că în curând şi SCJU
va avea specialiştii săi în domeniul
angiografiei diagnostice şi
intervenţionale. Prezent la Constanţa,
unul dintre medicii care îi va specializa
pe colegii de la SCJU, dr. Mugur Grasu
(de la Institutul Fundeni), a anunţat că
pe 28 iunie, va avea loc prima
intervenţie la Constanţa, efectuată cu
noul aparat. Este vorba despre un
pacient de 50 de ani, cu metastaze
hepatice, în urma unui cancer colorectal.
Medicul a explicat că i se va face o
chemoembolizare (tratament de ultimă
generaţie a cancerului hepatic şi al
metastazelor hepatice), o intervenţie
care se face cu ajutorul aparatului. La
rândul său, dr. Gina Rusu, a explicat că
prin intermediul acestei intervenţii, se va
injecta pacientului, printr-un cateter,
microsfere mai mici de un milimetru,
care conţin medicamentele de
chimioterapie direct în zona afectată,
astfel tumora se va necroza. Procedura
se execută cu anestezie locală sau
generală, în funcţie de starea
pacientului, de tipul de tumoare
hepatică. Acesta va fi aşezat pe spate,
pe masa de angiografie şi i se va cere
să nu se mişte până la sfârşitul
procedurii.

n ȘI ÎN INFARCT... n De
asemenea, tot cu ajutorul angiografului,
se va putea interveni şi în cazul
persoanelor cu infarct miocardic acut.
„Constanţa este la o distanţă de 250 de
kilometri de Bucureşti, departe, deci;
chiar un transport pe calea aerului,
poate fi târziu pentru pacient. Trebuie să
se intervină cât mai rapid. Acum se va
putea.”, a spus profesorul Deac.

Managerul SCJU, dr. Cătălin Grasa,
a declarat, la rândul său, că dotarea cu
aparatul de ultimă generaţie este un pas
extrem de important şi că spitalul are
nevoie de o continuă dezvoltare, fie că
vorbim de dotare, fie de specializarea
cadrelor medicale la cel mai înalt nivel.
Este îmbucurător faptul că personalităţi
din lumea medicală apreciază şcoala
medicală din Constanţa, ceea ce se
întâmplă la SCJU. Înainte de montarea
aparatului, s-a impus amenajarea
spaţiului (sistem de ventilaţie special,
izolare etc.), lucru realizat cu fonduri de
la Consiliul Judeţean Constanţa,
instituţie care administrează spitalul.

n INTERVENŢIILE CE SE VOR
EFECTUA PACIENŢILOR ÎN CADRUL
SCJU, CU NOUL APARAT, SUNT
GRATUITE! n Trebuie să reamintim că
a existat o întârziere de montare a
aparatului, el fiind anunţat încă din 2015,
însă birocraţia, aşa cum se anunţase la
acel moment, împiedicând montarea sa.
Tot atunci s-a anunţat că aparatul va fi,
de început, utilizat doar pentru
cercetare. Au fost făcute acuzaţii potrivit
cărora aparatele stau în cutii, în timp ce
bolnavii cu infarct miocardic riscă să
moară! Beneficiarul proiectului,
Academia de Științe Medicale, prin
vocea vicepreședintelui prof. univ. dr.
Deac, ar fi reclamat întârzierea montării
aparatului și chiar o posibilă excludere a
SCJU Constanţa din cadrul proiectului.
În replică, atât conducerea spitalului
constănțean, cât și reprezentanții
Consiliului Județean, explicau atunci
motivul pentru care s-a întârziat cu
documentația, dar și faptul că aparatul a
fost adus pe 20 noiembrie 2015 și nu
poate fi montat în orice spațiu.

Contul meu RAJA – un nou serviciu online
Pentru că timpul este extrem de prețios

pentru clienții noștri, depunem permanent
eforturi să venim în întâmpinarea nevoilor
acestora cu servicii variate, actuale și de
calitate.

Începând din luna aprilie, RAJA SA a
pus la dispoziția abonaților săi platforma on-
line Contul meu RAJA. Este vorba despre
un pachet Cont Client complet, sigur și ușor
de utilizat, 24 de ore din 24, 7 zile din 7.

Prin contul de client abonații, indiferent
de calitatea juridică, au acces, direct şi
rapid, la informții despre facturile emise,
ultimele plăți procesate sau consumul de
apă, toate gestionate dintr-un singur loc și

numai la un clic distanță.
Facilitățile pe care le aduce noul

serviciu online sunt:
-achitarea, rapid și fără un comision

suplimentar, a facturilor pentru serviciile de
apă potabilă și de canalizare;

-accesul la istoricul de plăţi;
-vizualizarea facturilor imediat ce au

fost emise, cu posibilitatea de descărcare și
de imprimare a acestora;

-verificarea și transmiterea indexului
contorului de apă on-line;

-informații asupra modalității și a
perioadei de citire a consumului.

Plățile efectuate sunt actualizate pe

platforma Contul meu RAJA în maximum 3
zile.

Serviciul online este adresat tuturor
titularilor de contract și reprezentanților
legali ai societăților comerciale, instituțiilor
publice și asociațiilor de locatari/proprietari
care au încheiat un contract individual cu
RAJA SA Constanța. Contul meu RAJA
poate fi accesat de pe pagina principală a
site-ului , apăsând butonul Cont Client. Aici,
abonatul trebuie să introducă codul de
client, numele şi prenumele
titularului/titularilor de contract, o adresă de
e-mail validă, cu care abonatul se poate
loga ulterior și la care va primi mesajele

legate de contul de client, și o parolă ce va
fi introdusă de două ori pentru ca sistemul
să verifice securitatea ei. Totodată, abonatul
trebuie să fie de acord cu termenii și
condițiile pe baza cărora li se pune la
dispoziţie acest serviciu modern, rapid şi
sigur. Odată înregistrat, clientul se poate
autentifica doar prin introducerea adresei de
e–mail sau a codului de client și a parolei.

Folosirea platformei on-line aduce
numeroase avantaje precum: acces
permanent și din orice locație la contul de
client, reducerea timpului alocat plăţii
facturilor, transparenţă, comoditate și
securitate în realizarea tranzacţiilor.


